
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Atac dur al preşedintelui Iohannis în scandalul din jurul DNA: Nişte penali fac o încercare disperată să atace şi 
să discrediteze DNA şi conducerea sa/ I-am primit, la Cotroceni, pe Dragnea şi Dăncilă 
Şeful statului Klaus Iohannis a declarat, joi seară, ca a avut o întâlnire cu premierul Viorica Dăncilă şi cu 
preşedintele PSD Liviu Dragnea, unul dintre subiectele discutate fiind şi despre justiţie şi a lansat un atac dur la 
adresa celor care atacă DNA. Iohannis a afirmat că "nişte penali fac o încercare disperată să atace şi să 
discrediteze DNA şi conducerea" acestei instituţii, afirmând că această încercare "jalnică şi necinvingătoare" şi îi 
confirmă că DNA face "o treabă foarte bună". 
"Avem oare a câta oară un scandal în spaţiul public. (...) Din punctul meu de vedere, lucrurile se pot rezuma la 
puţine cuvinte - nişte penali fac o încercare disperată să atace şi să discretizete DNA şi conducerea acestei direcţii. 
După părerea mea această încercare este una jalnică şi neconvingătoare, iar opinia mea despre munca DNA o 
cunoaşteţi, dar îmi face plăcere să o repet - după părerea mea DNA şi conducerea DNA fac o treaba foarte bună, 
iar acest atac, această încercare de atac din partea unor penali este de natură să îmi confirme că DNA-ul face 
treabă bună", a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
Solicitat de MEDIAFAX să definească sintagma "nişte penali" şi să precizeze dacă preşedintele PSD, Liviu Dragnea, 
este "penal", în contextul în care a avut o întâlnire cu acesta în cursul zilei, Klaus Iohannis a evitat să dea un 
răspuns concret, afirmând: "Aceste chestiuni le-am explicat şi cu alte ocazii". 
Deşi mai mulţi jurnalişti i-au cerut preşedintelui să explice sintagma "nişte penali", Klaus Iohannis a evitat să 
răspundă întrebărilor pe această temă. 
"Asta cu penalii am explicat-o de suficiente ori, nu este cazul să revin", a spus Iohannis. 
Principalele declaraţii: 
-Avem oare a câta oară un scandal în spaţiul public 
- Din punctul meu de vedere, lucrurile se pot rezuma la puţine cuvinte - nişte penali fac o încercare disperată să 
atace şi să discretizete DNA şi conducerea acestei direcţii. După părerea mea această încercare este una jalnică şi 
neconvingătoare, iar opinia mea despre munca DNA o cunoaşteţi, dar îmi face plăcere să o repet - după părerea 
mea DNA şi conducerea DNA fac o treaba foarte bună, iar acest atac, această încercare de atac din partea unor 
penali este de natură să îmi confirme că DNA-ul face treabă bună 
- Am avut in aceasta dupa-amiaza o intalnire despre care cred ca e bine sa stiti. Am primit pe premierul Dnacila si 
pe domnul Dragnea la Cotroceni 
- Aceasta intalnire a fost planificata inca de cand noul guvern a depus juramantul 
- Rostul intalnirii a fost de a defini cadrul colaborarii institutionale intre mine si noul guvern 
- Am discutat despre nevoia de colaborare in unele proiecte de importanta nationala. Primul si cel mai important, 
pregatirea pentru presedintia Consiliului UE 
- Al doilea marea program e evident Centenarul. Centenarul nu e doar al cuiva, e al Romaniei si al romanilor si 
cred ca e nevoie de o coordonare a actiunilor 
- O chestiune punctuala: am invitat in aceasta toamna la Summitul celor trei mari mai multi presedinti din 
regiune. Si da, am discutat si despre Justitie, si despre ce s-a convenit cu ministrul Justitiei, si mi-am exprimat 
nemultumirea ca exista un nou scandal legat de DNA in spatiul public. 
- Doamna premier mi-a relatat foarte pe scurt ca a avut o discutie cu dl ministru al Justitiei, caruia ii lasa mana 
libera in ce priveste chestiunea vizavi de DNA 
- Si la putin timp dupa aceea ati putut urmari pozitia ministrului, care ne-a informat ca ne va informa 
Intrebări 
Cum definiţi această sintagmă de penali? - Asta cu penalii am explicat-o de suficiente ori. În chestiunea cu 
medierea, de fiecare dată apare o problemă publică m-am implicat în modul în care am înţeles să fac medierea. 
Spuneati ca v-ati exercitat dreptul de a media in diverse ocazii. Cum ati mediat in scandalul dintre Kovesi si 
ceilalti? Nu vedeti o problema la DNA dupa aparitia unor inregistrari extrem, extrem de grave? - Justitia se 
infaptuieste in sala de judecata. In aceasta situatie, nu ma vad chemat sa mediez intre DNA si persoane inculpate. 
Nici nu e nevoie. In aceasta speta, judecatorii isi vor spune cuvantul, dupa care vom afla concluziile. 
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Ministrul Justitiei si dna Kovesi au fost chemati la Cotroceni la discutii, de exemplu?- De exemplu, cu dl Toader 
voi avea o discutie. 
Vedeti elemente pentru revocarea doamnei Kovesi? Ati primit un raport de la Parlament care spune ca dna 
Kovesi a fost acasa la un om politic -Am primit raportul, e in studiu. 
 Ministrul Justitiei a spus ca la preluarea mandatului a primit promisiunea ca nu vor exista presiuni politice. 
Dupa intalnirea de azi cu premierul si cu Liviu Dragnea, aveti incredere ca analiza activitatii DNA se va face fara 
presiuni politice? - V-am relatat pozitia doamnei premier, nu mi s-a parut ca se fac presiuni asupra ministrului 
Justitiei. Este un profesionist renumit, si cu siguranta pozitia cu care va iesi va fi bine fundamentata juridic. 
In legatura cu afirmatia de aseara a dnei Kovesi, privind raportul Inspectiei Jusidiare, ce legitimitate mai are 
sefa DNA, cand a mintit public in legatura cu un document oficial? - Cred ca va referiti la chestiuni din auzite, asa 
nu comentez. Nu comentez spusele altora. Nu vad unde e minciuna, nu stiu la ce va referiti. 
Atat dvs cat si dna Kovesi va referiti la un atac concertat asupra Justitiei. Ati primit informari de la servicii cu 
privire la acest asalt concertat? - Aceste informari de la servicii au antetul Secret sau Strict Secret si stiti bine ca 
nu pot nici sa confirm, nici sa infirm. 
De ce l-ati chemat si pe dl Dragnea, ca si el e penal, conform definitiei dvs? 
- Apropo de chemat, cu ocazia investitutii am fost intrebat daca dupa cateva zile de exercitiu al functiunii voi fi de 
acord sa avem o intalnire intre noi trei. Am fost de acord si azi am avut aceasta intalnire. 
Ati reusit sa parcurgeti stenogramele din media? - Nu. 
Ce asteptari aveti de la Tudorel Toader? - Asteptarile uzuale de la un ministru profesionist. Sa trateze domeniul 
cu maxima seriozitate, competenta, profesionalism si curaj. 
Regretati faptul ca ati acordat a treia sansa PSD sa guverneze? -  E un pic devreme pentru evaluare. Azi am avut 
prima intalnire cu doamna premier de la investire. Va ma dura un pic pana se poate face o evaluare. 
Cu cine ati discutat institutional mai mult despre Ministerul Justitiei, cu doamna premier sau cu domnul 
Dragnea?- Cu doamna premier, evident. 
Este corect sa spunem ca nu o veti revoca pe doamna Kovesi? - Asta cu revocarea constat ca e o preocupare 
intensa in spatiul; public. Momentan, sincer, nu vad motive de revocare. Dar s-ar putea sa existe unele pe care nu 
le cunosc eu si le stie domnul ministru. 
Inca o data: acum nu cunosc motive de revocare. Cum s-a aflat ca nu a existat la nici un control la DNA, altul decat 
cel de anul trecut, nu a existat nici macar o discutie la nivelul conducerii DNA, m-ar surprinde ca asa peste noapte 
sa apara motive pentru o ipotetica solicitare de revocare. 
In momentul investirii guvernului, ati avut o discutie cu presedintele PSD. Ce ati discutat?- Am avut o discutie 
scurta in doua puncte: despre vizita mea la Bruxelles si am convenit aceasta intalnire cu doamna premier. 
Cum vedeti finalizat scandalul din jurul DNA? - Se va finaliza singur. Nu stiu cate casete o sa mai prezinte cei care 
le-au prezentat pana acum, dar nu conteaza. Acest film l-am mai vazut acum un an, cand un inculpat a disparut si 
au aparut casete. Cred ca aceste lucruri trebuie lasate justitiei pentru rezolvare. 
Au fost dezvaluiri facute de Liviu Dragnea despre seful SPP, Lucian Pahontu - Am auzit vehiculate in spatiul 
public. Mie nu mi-a relatat asa ceva. Am o opinie destul de clara despre SPP: e un corp de profesionisti, care fac o 
munca foarte buna, foarte grea, ii apreciez si nu numai eu, si multi altii ii apreciaza. De exemplu, ONU apeleaza 
frecvente la SPP pentru protectia unor demnitari trimisi in zone complicate. 
Parca si in Parlament exista asa o intentie de a forma un fel de comisie pentru verificarea activitatii. Activitatea 
SPP si a conducerii SPP e analizata de CSAT, iar demersul din Parlament mi se pare o aflare in treaba politicianista. 
Daca s-ar fi vrut analizarea SPP, se putea face fara probleme in comisiile de aparare, fara probleme. 
Ati primit informatii care sa exceada cadrul legal de la SPP? - Nu am primit si nu am cerut. Am o relatie buna si 
corecta cu cei din subordinea mea si nu i-as expune la asa ceva. 
Potrivit Art 80, alin 2, din Constitutie, privind rolul preseintelui, trebuie sa va exercitati rolul de mediator. 
Societatea discuta de cateva saptamani de niste lucruri petrecute in DNA Ploiesti in care atat justitiabilii, cat si 
procurorii discuta despre niste probe false care ar trebui sa existe in dosare. Ca mediator in societate, 
considerati ca buna fucntionare a justitiei sta in prezentarea de probe false? O intreb pe doamna consilier 
Barsan daca mai sunt colegi care nu au pus intrebari. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Justiţiei Tudorel Toader amână din nou decizia în scandalul de la DNA: Săptămâna viitoare voi 
prezenta un raport privind activitatea DNA 
Preşedinţia a anunţat că preşedintele Klaus Iohannis va face o declaraţie de presă la ora 20.15 la Palatul 
Cotroceni. Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, joi, că va prezenta în camerele reunite ale Parlamentului 
raportul privind activitatea DNA, DIICOT şi a Ministerului Public, urmând ca săptămâna următoare, joi, să prezinte 
public concluziile privind activitatea DNA. 
"Înainte de a accepta demnitatea de ministru al Justiţiei, am discutat cu liderii coaliţiei de guvernare. Am primit 
garanţii de neimplicare a factorului politic în activitatea ministerului, în deciziile pe care le voi lua ca ministru al 
Justiţiei, ceea ce s-a respectat şi se respectă şi în prezent. Voi prezenta în camerele reunite ale Parlamentului 
raportul privind activitatea desfăşurată la nivelul Ministerul Public, DIICOT, DNA. Prezentarea respectivului raport 
constituie o obligaţie a Ministrului Justiţiei. Distinct de raportul pe care îl voi prezenta în Parlament, săptămâna 
următoare, în cursul zilei de joi, la o oră pe care o voi anunţa în timp util, voi face o informare de presă în care voi 
prezenta conţinutul şi concluziile raportului cu referire la activitatea DNA", a declarat Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei a fost chemat de urgenţă din Japonia, de premierul Viorica Dăncilă, după ce în spaţiul public au 
apărut înregistrări cu procurori ai DNA, unii dintre ei fiind acuzaţi de fostul deputat Vlad Cosma de măsluirea unor 
documente. 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a declarat, miercuri seara, că nu a avut o discuţie cu ministrul 
Justiţiei privind înregistrările apărute în ultima perioadă, în care procurorii DNA sunt acuzaţi de trucarea unor 
probe. 
La solicitarea doameni prim ministru, am revenit în ţară, date fiind dezbaterile din spaţiul public, referitoare la 
funcţionarea sistemului judiciar. 
- Înainte de a accepta funcţia de ministru al Justiţiei, am discutat cu liderii coaliţiei de guvernare şi am primit 
asigurări de neimplicare a factorului politic, ceea ce s-a respectat, se respectă şi în prezent. 
- Am avut o întâlnire cu doamna prim ministru, solicitându-mi să comunic public raportul. Raportul privind 
activitatea desfăşurată la nivelul Ministerului Public, DIICOT, DNA. Prezentarea respectivului raport constituie o 
obligaţie a ministrului Justiţiei. 
-Săptămâna următoare, în cursul zilei de joi, voi face o informare de presă în care voi prezenta conţinutul şi 
concluziile raportului cu referire la activitatea DNA. 
Ministrul Justiţiei a fost chemat de urgenţă din Japonia, de premier, după ce în spaţiul public au apărut înregistrări 
cu procurori ai DNA, care sugerează că aceştia ar fi fabricat probe în dosare importante. Înainte de şedinţa de 
guvern, cel mai probabil, prim-ministrul a avut o discuţie cu Tudorel Toader. 
„Domnul ministru Tudorel Toader va vorbi de argumentele pe care le-a luat în calcul. Dar îi voi solicita să aibă o 
declaraţie în ceea ce priveşte decizia dumnealui, după ce vom avea o discuţie în prealabil”, a declarat Viorica 
Dăncilă miercuri.  
Scandalul de la DNA a pornit de la o înregistrare difuzată de Antena 3 cu fostul deputat PSD Vlad Cosma, în care 
acesta arăta că procurorii Mircea Negulescu şi Lucian Onea au încercat să inventeze dosare în baza unor "probe 
fabricate" unor oameni politici şi de afaceri, printre care şi lui Sebastian Ghiţă. Totodată, fostul deputat a 
dezvăluit cum procurorul DNA Ploieşti Lucian Onea i-ar fi cerut să modifice anumite documente şi probe care ar fi 
fost folosite ulterior în dosar. Mai mult, aceştia l-ar fi ameninţat pe Vlad Cosma că îi vor aresta sora, pe Andreea 
Cosma. 
O altă dezvăluire a venit de la procurorul Mihaiela Iorga. Magistratul a declarat, duminică seară, că Laura Codruţa 
Kovesi a chemat-o, la un moment dat, ca să o întrebe dacă nu ar putea să "iasă" cu un dosar al unui fost ministru 
ce urma să fie numit premier, pentru că acesta din urmă ar fi numit-o pe Dana Gîrbovan ministru al Justiţiei, ceea 
ce ar fi reprezentat un dezastru pentru DNA. 
Ministrul Justiţiei a declarat, luni, că va lua o decizie la Bucureşti cu privire la conducerea DNA, însă nu are sens să 
mai sesizeze Inspecţia Judiciară, deoarece aceasta ar amâna mult luarea unei măsuri.  
"Asteptări din partea mea referitor la subiectul discutat ştiu că sunt. Presiuni asupra mea în acest sens vă asigur că 
nu sunt. Nu voi sesiza Inspecţia Judiciară. Consider că la acest moment nu mai este necesareă sesizarea Inspecţiei 
Judiciare pentru că dacă aş sesiza s-ar prelungi cu mult, ar trebui să aşteptăm rezultatele Inspecţiei Judiciare. În 
acest timp au ieşit multe la iveală. Dacă lucrurile aşa stau, este foarte bine ca oamenii să cunoască adevarata faţă 
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a modului în care unori se face activitatea de urmărire penală, ca românii să vadă modul în care se respectă sau 
nu ceea ce Constituţia spune prezumţia de nevinovăţie. Nu voi sesiza Inspecţia Judiciară. Am raportul privind 
activitatea DNA întocmit. Există şi varianta cealaltă, a prezentarii în plenul Parlamentului a unui raport sinteza 
privind activitatea Mininisterului Public, DIICOT şi DNA", a declarat Tudorel Toader, la o zi distanţă, la Antena 3. 
În acel moment ministrul era într-o vizită oficială în Japonia, de unde a fost chemat de urgenţă de premierul 
Dăncilă.  
"Cred că nu are sens să mai aşteptăm ca Inspecţia Judiciară să ne spună şi să confirme a N-a oară ceea ce ştim şi 
să prelunească termenul de rezolvare a problemei pe care o discutăm", a mai spus ministrul Justiţiei. 
Declaraţia din această seară de la ora 18.00 se va referi la situaţia de la DNA şi la măsurile pe care ministrul le va 
solicita. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Forumul Judecătorilor trage SEMNALUL DE ALARMĂ pe legile justiţiei: 'Efectele pot fi DEZASTRUOASE pentru 
magistratura din România...' 
Forumul Judecătorilor din România trage un semnal de alarmă şi, potrivit unui comunicat de presă, spun că 
modificările aduse Legilor Justiţiei ar duce la un potenţial colaps al magistraturii. 
Forumul Judecătorilor din România (FJR) avertizează că efectele combinate ale unor reglementări cuprinse în 
legile Justiţiei ar putea duce la reducerea corpului magistraţilor cu 25% într-un termen foarte scurt, estimând că în 
jur de 2.000 de magistraţi, care se află la apogeul profesional, ar putea părăsi imediat sistemul, inclusiv 90% dintre 
judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie. 
 
"Efectele combinate ale unor reglementări cuprinse în dispoziţiile adoptate în Parlament cu privire la 'legile 
justiţiei', deşi nedeclarate neconstituţionale (fie pentru că nu au fost atacate, fie deoarece obiecţiile de 
neconstituţionalitate nu au fost cuprinzătoare, iar argumentele au lipsit în mod esenţial) pot fi dezastruoase 
pentru magistratura din România. Corpul magistraţilor va fi redus în proporţie de cel puţin 25% (pe termen foarte 
scurt), va fi deprofesionalizat, prin renunţarea la examenele de promovare meritocratice, va fi surmenat, prin 
creşterea volumului de activitate, şi va fi putea fi controlat prin şeful Inspecţiei Judiciare şi prin Secţia specială 
pentru cercetarea infracţiunilor din justiţie din cadrul PÎCCJ", se precizează într-un document publicat de FJR şi 
intitulat "Modificările aduse 'Legilor Justiţiei' - Potenţial colaps al magistraturii din România". 
 
Potrivit sursei citate, în lipsa unor studii de impact minimale, aplicarea noilor dispoziţii legislative va determina 
blocarea sistemului judiciar, prin deprofesionalizarea (înlăturarea meritocraţiei în privinţa promovărilor) şi 
reducerea corpului magistraţilor, vulnerabilităţi dublate de o majorare artificială a activităţii. 
 
În document se mai arată că o parte din modificări au fost declarate neconstituţionale, dar punerea lor în acord 
nu va însemna că îngrijorările Comisiei Europene vor fi înlăturate. 
 
"O parte dintre dispoziţiile promovate în Parlament cu privire la "legile justiţiei" (Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 303/2004, Legea pentru modificarea şi completarea Legii numărul 304/2004 şi Legea pentru 
modificarea şi completarea Legii numărul 317/2004) au fost declarate neconstituţionale, dar punerea lor viitoare 
în acord cu deciziile Curţii Constituţionale, în Parlament, nu va însemna că toate îngrijorările exprimate de Comisia 
Europeană vor fi înlăturate", se notează în documentul citat. 
Forumul judecătorilor susţine că, deşi neatacate, alte dispoziţii din aceleaşi acte normative, coroborate, sunt 
extrem de "nocive" pentru independenţa justiţiei, vor influenţa cariera şi activitatea profesională a magistraţilor şi 
vor produce dezechilibre în sistemul judiciar. 
 
"Chiar dacă proiectul conţine şi propuneri ale Consiliului Superior al Magistraturii, ale magistraţilor ori ale 
asociaţiilor profesionale, acestea reprezintă simple corecţii ale sistemului actual, pregătirea neserioasă a unui 
veritabil 'experiment judiciar', în lipsa oricăror studii de impact şi prognoze, putând determina consecinţe foarte 
greu sau chiar imposibil de remediat. Spre exemplu, se poate vorbi de deprofesionalizarea şi reducerea corpului 
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magistraţilor, dublate de o majorare artificială a activităţii şi impunerea unor termene procedurale nerealiste, 
care vor avea ca efect blocarea sistemului judiciar", se arată în documentul citat. 
 
Sursa menţionată susţine că, în atare condiţii, estimând că în jur de 2.000 de magistraţi, care se află la apogeul 
profesional, ar putea părăsi imediat sistemul (inclusiv 90% dintre judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie), 
prin coborârea pragului acordării pensiei de serviciu şi în condiţiile în care cuantumul acesteia depăşeşte deja 
substanţial indemnizaţiile magistraţilor aflaţi în activitate, iar alţi 2.000 de magistraţi ar urma să facă acelaşi lucru 
în următorii cinci ani, şi coroborând aceste date cu existenţa a 3 ani în care niciun absolvent al Institutului 
Naţional al Magistraturii nu va mai putea deveni judecător sau procuror stagiar, "este limpede că asistăm la o 
politică de resurse umane dezastruoasă promovată prin noile modificări legislative". 
"De asemenea, nu este cert nici dacă numărul actual de magistraţi care activează la instanţe şi parchete inferioare 
gradului profesional pe care îl deţin va putea acoperi măcar în proporţie de 10% posturile vacantate de la 
instanţele corespunzătoare gradului profesional, pentru restul acestor posturi, baza de selecţie fiind micşorată 
considerabil ca urmare a măririi vechimii în funcţie necesare participării la concursul de promovare. Nici pentru 
admiterea în magistratură situaţia nu va fi mai stabilă,baza de selecţie fiind redusă şi în prezent", se mai notează 
în raport. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ULTIMA ORĂ: Reacţia DNA la solicitarea ministrului Carmen Dan 
 

 
 

Direcţia Naţională Anticorupţie confirmă că a primit solicitarea ministrului de Interne, Carmen Dan, de revocare a 
detaşării pentru doi poliţişti judiciari de la DNA Ploieşti. 
Într-un răspuns pentru STIRIPESURSE.RO, DNA informează că solicitarea este în analiză, iar soluţia va fi 
comunicată instituţional. Răspunsul DNA vine după ce Laura Codruţa Kovesi a declarat, miercuri seara, că nu a 
primit solicitarea de la MAI. 
"În cursul zilei de 15 februarie 2018 s-a primit o solicitare din partea ministrului de Interne, în sensul celor 
menționate de dvs. Solicitarea urmează a fi analizată , iar rezoluția va fi transmisă instituțional, după întocmirea 
acesteia", precizează DNA. 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, i-a solicitat şefei DNA, Laura Codruţa Kovesi, revocarea detaşării celor doi 
poliţişti care apar în înregistrările ce privesc activitatea DNA - Serviciul Teritorial Ploieşti. Potrivit unui comunicat 
al MAI, este vorba de comisarul-şef de poliţie Mihai Iordache şi comisarul-şef de poliţie Gabriela Florea. Confirm 
legii, cei doi pot fi înlăturaţi din DNA doar prin ordin al procurorului şef. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Viorica Dăncilă face anunțuri CRUCIALE despre PENSII și SALARII: Cu cât vor crește 
Trecerea contribuțiilor de la angajator la angajat lși revoluția fiscală au creeat un scandal imens în România. 
Foarte mulți cetățeni spun că le-au scăzut salariile sau că urmează să scadă. Premierul Viorica Dăncilă spune de ce 
au scăzut unele salarii. 
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"Principiul plată egală pentru muncă egală e un principiu european și de justiție socială. Acesta este unul dintre 
principiile noastre. Așa cei cu salarii foarte mari au avut parte de scăderi salariale. Vom crește salariile în 
învățământ cu 20% până în 2022. Vrem să reducem decalajele. S-a crescut salariu minim și așa cei de jos au fost 
ajutați", a spus Dăncilă în direct la Antena 3. 
Dăncilă a vorbit și despre scandalul din jurul formularului 600, dar și despre viitoarea lege a pensiilor. "Au fost 
multe nemulțumiri legate de formularul 600. Căutăm soluții. Am identificat mai multe. În viitor va fi un singur 
formular și o singură plată. Aceasta va fi făcută în a doua parte a anului. Legea pensiilor va fi lăsată în dezbatere 
publică și va fi gata până la finalul acestui an. Nu va scădea nicio pensie. Vom avea la muncă egală, pensie egală. 
În 2018 punctul de pensie va fi 1.100 lei, în 2019 punctul de pensie va fi 1.265 lei, în 2020 punctul de pensie va fi 
1.775 lei.", a ai spus Dăncilă. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 ALERTĂ - Viorica Dăncilă prezintă PROPORȚIILE DEZASTRULUI din Guvernul Tudose 
Premierul Viorica Dăncilă incendiază guvernarea anterioară a PSD și arată că există probleme majore la nivelul 
Guvernului, în mod special la capitolul atragerii de fonduri europene. Dăncilă a explicat că România are risc de 
dezangajare la fonduri europene de 800 de milioane de euro, cele trei spitale regionale au probleme majore în 
acte, iar linia de metrou Gara de Nord-Otopeni riscă să nu fie finalizată în anul 2020. 
Viorica Dăncilă susține că România are un risc de dezangajare la fonduri europene de peste 800 de milioane de 
euro și dă vina pe fostul Guvern, pentru că ”trebuia să avem o altă abordare, să avem proiecte prin care să 
atragem aceste fonduri”. 
Dăncilă susține că ”dacă avem această dezangajare, înseamnă că lucrurile nu au mers așa cum ne-am fi dorit”. 
Totuși, premierul a anunțat că în aceste două săptămâni a repornit o serie de proiecte și ar putea reduce la 
jumătate banii pe care România îi poate pierde din fonduri europene. 
Premierul Viorica Dăncilă susține că există probleme mari cu spitalele regionale de la Craiova și Cluj. 
”Cele trei spitale nu sunt în situația în care ne-am fi dorit-o cu toții. Trebuiau să fie la Iași, Cluj și Craiova. Cel care 
trebuia să fie la Craiova ni se cere o altă poziționare, iar pentru cel de la Cluj ni se cer încă un hectar și jumătate. 
Nici cu actele nu stăm foarte bine, dar căutăm soluții. 
Nu vreau să mă antepronunț. Să vedem dacă este problema consultanților sau a cui este vina. Trebuie să aflăm 
răspunsul, să vedem care sunt cauzele care au condus la această întârziere”, a mai spus Dăncilă. 
Viorica Dăncilă a precizat că există risc major și pentru linia de metrou Gara de Nord-Otopeni, pentru că actele 
sunt incomplete și ar putea fi trimise înapoi de către oficialii de la Bruxelles. 
”Am dezavuat faptul că linia de metrou care face legătura între Gara de Nord și Otopeni nu are toată 
documentația făcută și riscăm să ne trimită toate actele înapoi. Tocmai de aceea, riscăm să nu fie finalizată în anul 
2020”, a mai spus premierul. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Viorica Dăncilă a aprobat cele mai importante OUG de când e premier: A reorganizat și câteva ministere 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința din 
15 februarie 2018 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE pentru realizarea “Capabilității de sprijin de foc indirect” aferentă programului de înzestrare 
“Sistem Lansator Multiplu de Rachete cu bătaie mare” 
II. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 3/2015 
pentru aprobarea schemelor de plăţi care se aplică în agricultură în perioada 2015-2020 şi pentru modificarea 
art.2 din Legea nr. 36/1991 privind societăţile agricole şi alte forme de asociere în agricultură 
2. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru completarea art. 4 din Legea serviciilor de transport public local nr.92/2007 
III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.1179/2014 privind instituirea unei 
scheme de ajutor de stat în sectorul creşterii animalelor 
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2. HOTĂRÂRE privind aprobarea circumstanţelor şi a procedurii specific aferente programului de înzestrare 
esenţial ''Corvetă multifuncţională'' 
3. HOTĂRÂRE privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice 
4. HOTĂRÂRE privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Fondurilor Europene 
5. HOTĂRÂRE pentru completarea Hotărârii Guvernului nr.23/2017 privind organizarea şi funcţionarea 
Ministerului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat 
6. HOTĂRÂRE pentru modificarea art. 20 din Hotărârea Guvernului nr.294/2007 privind organizarea şi 
funcţionarea Academiei de Poliţie ''Alexandru Ioan Cuza'' din cadrul Ministerului Afacerilor Interne 
7. HOTĂRÂRE pentru aprobarea modului de repartizare și de utilizare a sumelor prevăzute la lit. c) și d) din anexa 
nr.3/13/02a la Legea Bugetului de stat pe anul 2018 nr. 2/2018 
8. HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 534/2007 privind înființarea, atribuțiile, competențele 
și modul de funcționare ale Comitetului Interministerial de Finanțări, Garanții și Asigurări și reglementarea 
operațiunilor de finanțare, garantare și asigurare efectuate de Banca de Export-Import a României EXIMBANK-S.A. 
în numele statului 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea Comentariilor Guvernului României la cea de-a IV-a Opinie privind 
România a Comitetului Consultativ al Convenţiei-cadru a Consiliului European (CE) pentru protecţia Minorităţilor 
Naţionale (FCNM) 
2. MEMORANDUM cu tema: Iniţierea negocierilor privind încheierea unui Memorandum de Înţelegere între 
Ministerul pentru Românii de Pretutindeni şi Biroul pentru Relaţii cu Diaspora din cadrul Cancelariei de Stat a 
Republicii Moldova 
3. MEMORANDUM cu tema: Raport asupra îndeplinirii prevederilor Programului de guvernare în anul 2017 – 
PRIMĂ LECTURĂ 
4. MEMORANDUM cu tema: Acceptarea donaţiei cu sarcini, de către Statul român, a imobilului situat în Centrul 
istoric al oraşului Băile Herculane, înscris în CF 30454 Băile Herculane, nr. cadastral 30454, jud. Caraş-Severin, prin 
Ministerul Finanţelor Publice, şi abilitarea acestui minister, prin reprezentant legal, să semneze actele necesare 
pentru perfectarea acesteia, inclusiv contractul de donaţie cu sarcini, în formă autentică 
5. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea deblocării unor posturi vacante în Ministerul Afacerilor Interne, Direcţia 
Generală Logistică - Direcţia Asigurare Logistică Integrată 
IV. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.61/1991 pentru sancţionarea faptelor de încălcare a unor norme de convieţuire socială, a ordinii şi liniştii 
publice (Bp.439/2017) 
2. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
98/2016 privind achiziţiile publice şi pentru completarea Legii nr.99/2016 privind achiziţiile sectoriale (Bp. 
401/2017) 
3. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea art. 5 din Legea nr. 
273/2006 privind finanţele publice locale (Bp. 618/2017) 
4. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii Nr. 
1/2011 a Educației Naționale (Plx.420/2017) 
5. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Legii educației naționale 
nr. 1/2011, în sensul ca procesul de recunoaștere și echivalare a diplomelor obținute în străinătate să nu mai 
impună vreun cost financiar pentru solicitant (Plx.599/2017) 
6. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru anularea unor obligații fiscale în 
domeniul agricol (Bp. 496/2017) 
7. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
98/2016 privind achiziţiile publice (Bp. 405/2017) 
8. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
99/2016 privind achiziţiile sectoriale (Bp. 404/2017, L 468/2017) 
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9. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Anexei nr. II a LEGII-
CADRU nr. 153 din 28 iunie 2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice (Bp.413/2017) 
10.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Ordonanţei de urgenţă 
nr. 63/2010 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 273/2006 privind finanţele publice locale, precum şi 
pentru stabilirea unor măsuri financiare (Bp. 451/2017) 
11.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii 
educației naționale nr. 1/2011 (Plx. 566/2017) 
12.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă intitulată Lege pentru modificarea art. 32 
din Legea nr. 273 din 29 iunie 2006 privind finanţele publice locale (Bp. 465/2017) 
13.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la proiectul de lege privind sărbătorirea zilei de 10 Mai ca Ziua 
Independenţei Naţionale a României, provenit dintr-o propunere legislativă (Bp. 226/2016, Plx. 66/2017) 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Scrisoare de protest a asociației „Autism România”, după o declarație a premierului Dăncilă 
Asociația Părinților Copiilor cu Autism a reacționat printr-o scrisoare deschisă la o declarație a premierului Viorica 
Dăncilă, făcută joi seara, la o televiziune, când șefa executivului a folosit termenul de „autist”pentru a-i taxa pe cei 
care își „pârăsc” țara în Parlamentul European.  Asociația consideră că folosirea acestui termen în sens negativ, 
într-o dispută politică, „este o jignire adusă persoanelor cu autism din ţara noastră şi din întreaga lume” și îi 
solicită premierului să-și ceară scuze public. 
Redăm mai jos scrisoarea deschisă a asociației „Autism România”:  
„Doamna Prim-Ministru Viorica Dancilă, 
Este regretabil faptul că la interviul din pe care l-ați acordat la o televiziune în seara zilei de 15 februarie ați spus 
„Acești oameni cred că sunt autiști și nu văd și nu aud..”. O astfel de afirmație este jignitoare pentru persoanele 
cu autism și familiile lor, îi stigmatizează și mai mult pe acești oameni. Este absolut regretabilă, mai ales că vine 
din partea unui demnitar de cel mai înalt rang, din partea Primului Ministru al țării. Un demnitar care ar trebui să-i 
privească și respecte pe toți cetățenii țării în mod egal și nu să îi compare pe unii cu alții. Iar termenul cel „rău” al 
comparației este reprezentat, în cazul dvs., de noi, „autiștii”, adică de copiii noștri, soții, părinții, frații noștri, pe 
care îi priviți ca fiind de condiție inferioară. 
Din nefericire, nu sunteți primul politician care folosește termenul de autism în sens negativ, peiorativ, în răfuieli 
politice, în contexte care nu au nici o legătură cu problematica, nevoile și situația persoanelor cu autism din 
România. Acest lucru este foarte îngrijorător și arată nivelul de înțelegere de către politicieni a autismului și a 
problematicii oamenilor cu această condiție, nivelul real de empatie și aplecare al demnitarilor față de nevoile 
acestor cetățeni. 
1 din 100 de români are o tulburare din spectrul autismului. Așadar, există aproape 200.000 de „autiști” (plus 
familiile lor), și ei tot cetățeni români, care așteaptă să fie tratați cu respect de către reprezentanții statutului 
român. 
Noi, persoanele cu autism și părinții, ne-am aștepta de la un Prim-Ministru, mai ales dacă este nou în funcție, ca 
prima dată când rostește public termenul de autism, să fie într-un moment în care anunță, de exemplu, crearea 
unei strategii naționale sau a unui program național pentru aceste persoane. Așa ar fi potrivit într-un context în 
care situația a aproape 200.000 de persoane cu autism este dramatică. Lipsa serviciilor specializate este cronică, 
părinții sunt disperați, ei trebuie să susțină copilul (copil, tânăr sau adult) doar cu propriile forțe fizice, psihice, 
emoționale, să asigure din propriile resurse toate terapiile și serviciile de care copiii lor au nevoie, iar noile 
schimbări legislative - așa-zisa revoluția fiscală- înrăutățesc și mai mult lucrurile, dărâmă și ONG-urile de părinți, 
singurele care îi mai ajută pe aceștia în lupta lor. 
Autismul nu poate fi sinonim cu ‘răul’. Autismul este o tulburare de dezvoltare care presupune dificultăţi în 
comunicarea şi relaţionarea socială, care afectează persoana în forme şi grade diferite. Cu toate acestea, 
persoanele cu autism nu pot fi privite doar ca oameni cărora le lipseşte ceva, ca oameni de rang inferior. „Autiștii” 
au şi calităţi care sunt tocmai rezultatul acestei condiții: incapacitatea de a minţi sau de a se preface, integritatea, 
loialitatea, obiectivitatea, căutarea dreptății, apoi o serie de abilităţi speciale în domenii precum ştiinţa sau arta. 
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„Cred că mulți dintre eroii din viață, precum și cei mai mari oameni de știință și artiști au de fapt sindromul 
Asperger” (o formă de autism - n.r.), spunea Dr. Tony Attwood, profesor care a lucrat cu persoane cu autism, a 
studiat problematica autismului, a sindromului Asperger în special, de mai bine de 40 de ani, autor a numeroase 
cărți de specialitate în autism. 
AUTISM ROMÂNIA –Asociația Părinților Copiilor cu Autism consideră că folosirea de către dumneavoastră a 
termenului de autism cu sensul profund negativ, într-o dispută politică, este o jignire adusă persoanelor cu autism 
din ţara noastră şi din întreaga lume, adică aproximativ 67 de milioane de indivizi, motiv pentru care va invităm să 
va cereți public scuze acestor oameni și familiilor lor. 
Mulțumesc. 
Liuba Iacoblev 
Președintă”. 
AUTISM ROMÂNIA - Asociația Părinților Copiilor cu Autism este o asociație înființată în 2001 de un grup de părinți 
și câțiva profesioniști și are ca misiune apărarea demnității, drepturilor și intereselor persoanelor cu autism și 
îmbunătățire calității vieții acestora și a familiilor lor, precizează Liuba Iacoblev. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Premierul Dăncilă anunță intensificarea acțiunilor de politică externă. Săptămâna viitoare pleacă la Bruxelles 
Premierul Viorica Dăncilă a spus joi, la începutul şedinţei de guvern, săptămâna viitoare va face o vizită la 
Bruxelles, unde se va întâlni cu preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Junker, cu preşedintele Consiliului 
European, Donald Tusk, și cu președintele Parlamentului European, Antonio Tajani. Dăncilă a subliniat că România 
trebuie să arate deschidere şi cooperare cu statele membre ale Uniunii Europene şi cu statele partenere din punct 
de vedere strategic. 
00:00 
04:14 
„Săptămâna viitoare la Bruxelles voi avea întâlniri cu preşedintele Comisiei Europene, domnul Junker, cu 
preşedintele Consiliului European, domnul Tusk, cu preşedintele Parlamentului European, domnul Tajani, şi cu 
comisarul european pentru politici regionale, Corina Creţu”, a spus Dăncilă la începtului şedinţei de Guvern, 
anunțând că în perioada următoare vor fi intensificate acțiunile de politică externă și relațiile economice cu 
statele partenere. 
„Vom accentua pe dimensiunea europeană a guvernării, vom încerca să participăm masiv la discuțiile privind 
viitorul economic și nu în ultimul rând vom trata cu atenție deosebită și ne vom mobiliza pentru creșterea ratei de 
absorbție a fondurilor europene”, a anunțat Viorica Dăncilă. 
Premierul a subliniat că este important ca România să arate deschidere şi cooperare cu statele membre UE şi cu 
statele cu care ţara noastră a încheiat parteneriate strategice. De asemenea, premierul a declarat că a avut în 
această săptămână întâlniri cu mai mulţi ambasadori acreditați la București, întâlniri care vor continua şi în 
perioada următoare. 
Pe ordinea de zi a ședinței de guvern de joi sunt proiectele privind achiziționarea sistemelor HIMARS și hotărârea 
referitoare la corvetele multifuncţionale, a mai anunțat Dăncilă, precizând că România, ca stat membru NATO și 
UE, are obligația de a-și intensifica eforturile naționale pe dimensiunea de apărare și securitate și în acest fel face 
„doi pași foarte importanți”. 
Niciun cuvânt nu a rostit însă Viorica Dăncilă, la începutul ședinței de guvern, când era prezentă și presa, în 
privinţa deciziei în cazul conducerii DNA, deși era un subiect așteptat cu nerăbdare de public. Ministrul justiţiei 
Tudorel Toader este prezent la şedinţa Executivului, după ce a fost chemat de urgenţă în ţară de premier. În 
deschiderea şedinţei, Viorica Dăncilă nu a făcut însă nico referire la acest subiect. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Dragnea primeşte ceea ce a cerut: Parlamentul face Comisie de anchetă privind verificarea activităţii 
directorului SPP 
Birourile permanente reunite ale celor două Camere au decis, joi, să convoace plenul comun marţea viitoare, la 
ora 14.00, pentru a se pronunţa prin vot asupra proiectului de hotărâre de înfiinţare a Comisiei parlamentare de 
anchetă privind verificarea activităţii directorului SPP. 
Potrivit proiectului de hotărâre prezentat joi în şedinţa Birourilor permanente reunite, această comisie se va numi 
„Comisia parlamentară de anchetă pentru verificarea activităţii directorului SPP, domnul Lucian Pahonţu Silvan, şi 
a modului în care este posibil ca acesta să fi implicat instituţia în activităţi care exced cadrul legal de funcţionare”. 
Printre obiectivele fixate în proiectul de hotărâre se enumeră „determinarea implicării directorului SPP în 
influenţarea unor decizii politice sau în plan politic”, precum şi „verificarea unei eventuale modalităţi de implicare 
a SPP în activităţi care exced cadrul legal de funcţionare de către directorul instituţiei”. 
Alte obiective vizează verificarea rapoartelor de activitate a directoului SPP din ultimii 5 ani, identificarea 
protocoalelor încheiate cu alte instituţii, verificarea modului şi a criteriilor în care au fost desemnaţi ofiţerii de 
protecţie a demnitarilor. 
Idetificarea numărului de mandate de supraveghere video-audio solicitate şi identificarea nuărului de mandate 
efectiv obţinute de la procuror sunt alte obiective fixate. 
Un alt obiectiv vizează determinarea numărului de acte de constatare întocmite care au fost folosite ca mijloace 
de probă în cauze aflate în stadiul de cercetare penală sau în faţa instanţelor judecătoreşti. 
Existenţa unor verificări în ultimii cinci ani referitoare la achiziţii publice şi la fondul operativ, din partea Curţii de 
Conturi sau a altor instituţii, este un alt obiectiv. 
Comisia este formată din 15 membri, astfel: 7 PSD, 3 PNL, 1 USR, 1 UDMR, 1 ALDE, 1 PMP, 1 minorităţi. Preşedinte 
comisiei este de la PSD, vicepreşedintele de la PNL, secretarul de la ALDE. 
Ardelean (PNL), despre Comisia SPP: Poveşti vânătoreşti de pe Lacul Belina; PSD legitimează bârfe 
Deputatul PNL Ben-Oni Ardelean a criticat, miercuri, demersul PSD de a înfiinţa o comisie de anchetă privind 
activitatea şefului SPP, afirmând că suspiciunile legate de SPP sunt „poveşti vânătoreşti de pe Lacul Belina” şi că 
PSD „narcotizează” publicul pentru a-şi acoperi „dezastruoasa” guvernare. 
 
„Din nou PSD vine cu bârfe de pe piaţă să încerce să le acrediteze sau să le legitimeze în forurile superioare ale 
statutului (...) Astfel, s-a introdus pe ordinea de zi înfiinţarea comisiei de anchetă a acestor bârfe care sunt poveşti 
vânătoreşti de pe Lacul Belina. Ceea ce noi credem în acest moment este că această comisie nu îşi are rostul 
pentru aflarea adevărului”, a declarat Ben-Oni Ardelean, la finalul şedinţei Birourilor Permanente Reunite ale 
Parlamentului. 
Ben-Oni Ardelean a afirmat că „este imperativ” ca acele comisii care au atribuţii în acest domeniu – comisiile de 
apărare din Parlament, "să fie lăsate să îşi facă treaba". 
„Avem Comisia de apărare din Senat, care în acest moment deja are în discuţie această problematică. De ce este 
nevoie să venim cu altă anchetă, în afara acestei comisii? Probabil, pentru că nu se simte confortabil domnul 
Dragnea sau cei din PSD cu o astfel de anchetă în Comisia de apărare, care are atribuţii în acest domeniu”, a spus 
liberalul. 
Senatorul PNL a afirmat că PSD propune înfiinţarea unei astfel de comisii pentru a „narcotiza opinia publică”. 
„Să înfiinţezi o comisie specială de anchetă pe o chestiune care este în atribuţiile Comisiei de apărare cred că nu 
este cazul şi noi credem că este, din nou, o aberaţie aruncată în spaţiul public tocmai pentru a narcotiza opinia 
publică. Pentru a arunca în aer subiecte false şi pentru a se acoperi anumite adevăruri care ţin de dezastruoasa 
guvernare a PSD. Noi ceea ce am propus a fost ca să lase comisiile de apărare (...) să se ocupe de această 
problematică. Nu s-a supus nici la vot (...)”, a precizat Ben-Oni Ardelean. 
Biroul Executiv al PNL va decide dacă PNL va avea reprezentanţi în comisia de anchetă privind activitatea SPP, a 
spus liberalul. 
La rândul său, senatorul PNL Marius Oprea a afirmat că şeful SPP, Lucian Pahonţu, a luat acum locul lui George 
Soros, în discursul PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CNS Meridian: 800 de feroviari protestează vineri faţă de subfinanţarea sistemului public de transport 
feroviar 
Circa 800 de feroviari din întreaga ţară vor protesta vineri, 16 februarie, în faţa Ministerului Transporturilor, 
aceştia fiind nemulţumiţi de subfinanţarea sistemului public de transport feroviar, precum şi de condiţiile de 
muncă, se arată într-un comunicat al Confederaţiei Naţionale Sindicale Meridian, remis miercuri AGERPRES. 
 
Conform sursei citate, angajaţii sistemului public de transport feroviar vor comemora la Bucureşti 85 de ani de la 
înăbuşirea violentă a grevei ceferiştilor din 16 februarie 1933. 
 
"Federaţia Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din România (FSTFR) împreună cu Confederaţia Sindicală 
Naţională MERIDIAN şi federaţiile sindicale feroviare FNFMCV, FNSIF, FNDF, FMLR, ELCATEL, FAF vor comemora la 
Bucureşti, vineri, 16 februarie 2018, 85 de ani de la Greva Ceferiştilor din 1933 prin depuneri de coroane la 
Monumentul Eroilor CFR 1916-1918 din faţa Gării de Nord (între orele 9:40-10:00), precum şi la placa 
comemorativă din Parcul din faţa Ministerului Transporturilor (între orele 10:00-10:30)", conform comunicatului. 
 
De asemenea, în document se mai spune că momentul solemn va fi urmat de un miting de protest al salariaţilor 
ceferişti (între orele 10:30 - 12:30) pentru a atrage atenţia autorităţilor, dar şi a cetăţenilor cu privire la 
necesitatea salvării sistemului public de transport feroviar din România. 
 
Printre nemulţumirile sindicaliştilor se numără tergiversarea aprobării Legii privind Statutul Personalului Feroviar, 
subfinanţarea infrastructurii feroviare de stat (subfinanţarea CNCF "CFR" SA), lipsa achiziţiilor de material rulant 
nou, efectuarea cu întârziere a plăţilor salariilor lunare a angajaţilor SNTFC CFR Călători SA şi CN CF CFR S şi 
înstrăinarea şi/sau distrugerea spitalelor CFR care sunt patrimoniu al Căilor Ferate Române.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sindicaliştii CEH solicită o întâlnire cu ministrul Energiei şi susţin că există soluţii pentru redresare 
Sindicatele din cadrul Complexului Energetic Hunedoara (CEH) solicită o întâlnire directă cu ministrul Energiei, 
Anton Anton, afirmând că există soluţii pentru redresarea economică a companiei în baza unor directive 
europene. 
 
Preşedintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, Cristian Iştoc, a declarat joi că împreună cu administraţia CEH 
au fost întocmite mai multe propuneri legislative astfel încât să poată fi accesate scheme de sprijin pentru 
producătorii de energie electrică pe bază de combustibili fosili. 
 
Totodată, liderul sindical a afirmat că propunerile vizează modificări în legislaţia de mediu astfel încât 
termocentrala Mintia să nu poată fi oprită de Garda de Mediu până în anul 2020. 
 
"Am avut în 20 decembrie o şedinţă în care s-au avizat (de către Consiliul de Administraţie al CEH, n.r.) mai multe 
propuneri de modificări legislative, atât la legea energiei - care ne vor permite să accesăm scheme de sprijin 
pentru a putea acoperi diferenţa dintre preţul de piaţa liberă şi preţul de cost al unui MWh, dar şi modificări în 
legislaţia de mediu, pentru a putea obţine o derogare până în 2020, cât suntem prinşi în planul naţional de 
tranziţie pentru instalaţii şi să nu riscăm să fim închişi de Garda de Mediu. Au fost comisii, am stabilit propunerile, 
au fost avizate de Consiliul de Administraţie şi trebuiau înaintate Ministerului Energiei", a declarat, pentru 
AGERPRES, preşedintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara. 
 
Potrivit acestuia, directivele europene permit acordarea unor scheme de sprijin producătorului de energie pe 
bază de combustibil fosil care asigură siguranţa Sistemului Energetic Naţional. 
 
"Producătorii de energie verde sunt obligaţi ca atunci când intră în sistem cu o cantitate de energie să aibă în 
spate un contract-asociat ca atunci când nu mai bate vântul, de exemplu, să poată suplini cantitatea de energie. 
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Se poate cu un producător pe hidro, care ar trebui, la rândul său, să aibă un contract cu o termocentrală", a 
explicat Cristian Iştoc. 
 
În opinia liderului sindical, această schemă de sprijin ar rezolva derapajele de pe piaţa de energie, iar la 
consumatorul final ar putea ajunge o energie mai ieftină. 
 
Termocentrala Mintia a fost amendată în iunie 2015 de Garda de Mediu cu 60.000 de lei pentru nerespectarea 
legislaţiei de mediu, în paralel fiind dispusă oprirea activităţii la acest agent economic. Sancţiunile au fost 
contestate în instanţă de CEH, procesul fiind pe rolul Tribunalului Hunedoara.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sindicaliştii din Educaţie ameninţă cu greva generală şi boicotarea BAC-ului. Reacţia Ministerului 
Sindicatele din Educatie ameninta din nou cu greva generala si boicotarea Bacalaureatului, daca problemele 
salariale nu se rezolva. 
O delegatie s-a dus, joi dimineata, la Ministerul Educatiei, pentru a avea o discutie cu ministrul Valentin Popa, insa 
acesta nu ar fi in tara, relateaza ziare.com. 
 
Totusi, oamenii au fost primiti de secretarii de stat, care le-au ascultat nemultumirile, principala fiind intarzierea 
la plata salariilor. Sindicalistii se tem ca ar putea deveni un obicei sa-si primeasca salariile mai tarziu. 
 
Ei iau in calcul declansarea unei greve generale si chiar boicotarea examenului de Bacalaureat. 
 
De altfel, in fata ministerului s-au adunat mai multi profesori care au protestat spontan. 
In acest context, Ministerul Educatiei a facut cateva precizari. MEN arata ca a transferat sumele pentru plata 
salariilor catre Inspectoratele Scolare Judetene si Inspectoratul Scolar al Municipiului Bucuresti din 30 ianuarie, cu 
drept de utilizare din 1 februarie 2018. 
 
Potrivit unui comunicat de presa remis, joi, Ziare.com, "unitatile de invatamant sunt cele care intocmesc statele 
de personal si de plata si le transmit inspectoratelor scolare spre validare, iar acestea din urma transfera sumele 
pentru plata salariilor catre unitatile de invatamant. Astfel, plata salariilor se realizeaza de catre fiecare unitate de 
invatamant in parte, pe baza statelor validate". 
 
Potrivit sursei citate, secretarii de stat le-au explicat reprezentantilor profesorilor motivele pentru care o parte din 
bani au fost dati mai tarziu, "acestea fiind legate de upgrade-ul realizat la platforma de salarizare". 
 
Profesorii au solicitat suplimentarea numarului de posturi in inspectoratele scolare judetene, iar reprezentantii 
MEN le-au spus ca au analizat fiecare caz si vor face demersurile necesare pentru buna functionare a zonei de 
contabilitate-salarii din inspectorate. 
 
In comunicat se mai precizeaza ca s-a convenit ca, pe viitor, reprezentantii MEN si ai cadrelor didactice sa se 
intalneasca ori de cate ori este nevoie pentru a raspunde eficient la problemele ce pot aparea. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Zeci de milioane de lei, ajutoare de stat pentru români 
Guvernul a aprobat, printr-o hotărâre, să aloce 56 de milioane de lei pentru plata ajutorului de stat pe anul în curs 
în sectorul zootehnic, a anunţat, joi, purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu.  
 
"(...) O hotărâre de simplificare privind sprijinul acordat pentru sectorul zootehnic. Se alocă o sumă pentru plata 
ajutorului de stat pentru anul în curs de 56 de milioane de lei, din care 27 de milioane de lei pentru taurine, 
bubaline, porcine şi ecvine şi 29 de milioane de lei pentru ovine şi caprine", a declarat Nelu Barbu într-o 
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conferinţă de presă la Palatul Victoria.  
 
Prin acelaşi act normativ se prevede că "atestatul de producător care trebuie ataşat la cererea de plată să fie 
temporar înlocuit cu adeverinţa emisă de aparatul de specialitate al primăriei localităţii unde a fost depusă 
cererea prin care se confirmă solicitarea atestatului de producător".  
 
"(...) S-au schimbat puţin normele începând cu 1 ianuarie şi acolo unde primăriile nu au intrat în posesia 
atestatelor de producător, au această posibilitate acum să elibereze anumite adeverinţe", a explicat Barbu.  
 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului a precizat că în cadrul aceleiaşi şedinţe a fost adoptată şi o ordonanţă de 
urgenţă care se referă la "anumite modificări aduse legislaţiei ce reglementează schemele de plăţi în agricultură".  
 
"Această ordonanţă de urgenţă, prin aceste modificări, se referă la cererile unice de plată aferente anului 2018, 
care se depun începând cu data de 1 martie. De aici şi urgenţa, trebuia reglementat pentru simplificare. Avem, pe 
de-o parte, simplificarea normelor aplicabile măsurilor de ecologizare aferent plăţii pentru înverzire, creşterea 
fexibilităţii aplicării sprijinului cuplat, în sensul ca această aplicare să poată fi revizuită anual până la data de 1 
august, cu efecte asupra anului următor", a adăugat Nelu Barbu.  
 
Potrivit lui, prin aceeaşi OUG se introduce posibilitatea de "a mări cuantumul plăţii pentru tinerii fermieri, de la 25 
la 50% din cuantumul pe hectar al schemei de plată unică pe suprafaţă".  
 
"Procentul urmează a fi stabilit prin hotărârea Guvernului. Şi, încă o chestiune, facilitarea accesului tinerilor 
fermieri la plata pentru tinerii fermieri pe o perioadă completă de cinci ani de plată în cazul în care aceştia nu au 
solicitat sprijin imediat după stabilire", a mai precizat Barbu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Pintea: Sper să nu mai auzim de bani daţi de pacienţi personalului medical după majorarea salarială de la 1 
martie 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a afirmat joi seara că după majorările salariale de la 1 martie speră să nu mai 
audă de bani daţi de pacienţi personalului medical, creşterea salariilor fiind un pas "important" spre rezolvarea 
lucrurilor. 
 
"Eu sper că odată cu majorarea salarială de la 1 martie aceste lucruri să se schimbe şi să nu mai auzim despre 
aceste lucruri. Nu cred că se vor schimba toate de la bun început, cred că lucrurile vor fi pe parcurs rezolvate. 
Creşterea salariilor e un pas important pentru că până la urmă hai să spunem că e o reparaţie faţă de cei care au 
lucrat atât de mult timp pe foarte puţini bani. Majorări salariale au fost în ultimii doi ani, trei majorări succesive, 
dar înainte de asta, o asistentă medicală care lucra la patul bolnavului în Terapie Intensivă avea un salariu de 
1.800 de lei net, până acum doi ani. Au fost majorări succesive acum, de la 1 martie vor fi şi alte majorări, până la 
urmă trebuie să şi reparăm moral ceva. Pentru că tot timpul avem pretenţie de la aceşti oameni care lucrează în 
sistemul medical, negândindu-ne că sunt şi ei oameni, au copii, au casă, au rate", a spus Sorina Pintea, la Digi 24. 
 
Ministrul Sănătăţii a mai afirmat că se aşteaptă ca în urma majorărilor salariale şi a investiţiilor în aparatură 
medicală să se întoarcă în ţară şi o parte din medicii plecaţi în străinătate în ultimii ani.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 APIA: Suma totală plătită fermierilor depăşeşte două miliarde de euro 
Suma totală plătită, reprezentând avans şi plata regulară aferentă Campaniei 2017, se ridică la 2,073 miliarde de 
euro, iar numărul fermierilor unici autorizaţi la plată a ajuns la 753.357 până la data de 15 februarie 2018, a 
anunţat, joi, Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA). 
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"Începând cu data de 16 octombrie 2017, pentru Campania 2017, s-a autorizat la plată suma totală de 2,073 
miliarde euro, reprezentând avans şi plată regulară, din care 1,396 miliarde euro s-au plătit din Fondul European 
de Garantare Agricolă (FEGA), 448,58 milioane euro din Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală 
(FEADR) şi cofinanţare buget naţional, iar diferenţa de 229,15 milioane de euro de la bugetul naţional", precizează 
APIA, într-un comunicat remis AGERPRES. 
 
Plăţile finanţate din FEGA se efectuează la cursul de schimb de 4,5993 lei pentru un euro, iar plăţile finanţate din 
FEADR la cursul de schimb de 4,5390 lei pentru un euro. 
 
Totodată, din suma de 94,90 milioane euro, autorizată la plată începând cu data de 6 februarie 2018, pe Măsura 
215 'Plăţi privind Bunăstarea animalelor', Pachet A - Porcine şi Pachet B - Păsări, Campania 2017, Agenţia a plătit 
până în prezent suma de 47,53 milioane euro pentru un număr de 169 beneficiari. 
 
Astfel, plăţile în favoarea bunăstării animalelor - sector păsări au fost în sumă de 24,35 milioane euro, pentru un 
număr de 109 fermieri, iar cele din sectorul porcine de 23,18 milioane euro, pentru un număr de 60 fermieri. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Schimbări propuse pentru admiterea la liceu. Ar putea fi luată în calcul doar media tezelor de la materiile de 
bază 
După ce Liviu Pop a devansat probele de competențe de la Bacalaureat în februarie, acum și noul ministru al 
Educației vrea să intre în rândul celor care fac experimente în sistemul de învățământ. Astfel, la admiterea în 
liceu, ar putea fi luată în calcul media tezelor de la materiile de bază, și nu media generală din clasele 5-8, ca 
acum. S-ar introduce astfel, și tezele naționale,cu subiect unic. 
Reprezentanții asociațiilor de părinți au cerut noului ministru al Educației ca media de absolvire a gimnaziului să 
nu mai conteze la admiterea la liceu. Ei spun că un elev de la o școală de elită obține mult mai greu o medie mare 
decât unul care învață la o școală cu mai puține pretenții. 
Profesorii spun că, dacă la admitere vor conta doar notele de la teze, elevii vor fi tentați să nu mai învețe la 
celelalte materii. 
Elevii nu sunt încântați de propunere. 
Ministrul Educației a refuzat să ofere detalii. A precizat doar că încă discută propunerea cu toți cei implicați. 
Modificarea s-ar putea aplica din anii următori. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Transporturilor, răspuns INCREDIBIL: Câţi kilometri de autostradă vor fi gata anul acesta 
Ministrul Transporturilor, Lucian Șova, uimește din nou! Acesta le-a spus jurnaliștilor, întrebat fiind câți kilometri 
de autostradă vor fi finalizați anul acesta, că atât „cât vor fi terminați”. 
- Câți km de autostradă vor fi gata anul acesta, a întrebat un jurnalist. 
- Câți vor fi terminați, a fost răspunsul ministrul Transporturilor. 
Declarația acestuia vine după ce premierul Viorica Dăncilă a promis acum o lună că până în 2020 vom circula pe 
350 de noi kilometri de şosea de mare viteză. 
Nu este prima dată când ministrul Transporturilor face asemenea declarații. În ziua în care a fost validat de 
comisia de specialitate, acesta declara că nu este este de acord că ar trebui să viziteze des şantierele, aşa cum au 
promis precedesorii săi, pentru că ”minutul unui ministru e prea scump pentru a petrece ore în şir călătorind către 
diverse şantiere”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Totul se schimbă de la 1 iunie: Ce trebuie să știe toți șoferii 
Schimbare de care trebuie să știe toți șoferii din România. Totul se va modifica începând cu data de 1 iunie, date 
fiind procesele și controversele referitoare la testarea alcoolemiei la conducătorii auto. 
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Potrivit b1.ro, din luna iunie, recoltarea probelor biologice pentru testarea alcoolemiei vor fi procesate exclusiv cu 
un dispozitiv special care trebuie să se afle în dotarea tuturor Serviciilor IML din ţară. 
Institutul de Medicină Legală Mina Minovici şi Consiliul Superior de Medicină Legală au stabilit, de comun acord, 
că vor fi acceptate doar rezultatele testelor efectuate cu noua metodă. 
Potrivit managerului spitalului Judeţean Satu Mare, Adrian Marc, echipamentul costă aproximativ 50.000 de euro, 
iar achiziţionarea acestuia este obligatorie pentru a nu se ajunge la retragerea acreditării Serviciului de Medicină 
Legală. 
Poliţia Română reaminteşte că în cazul depistării unui conducător auto aflat sub influenţa băuturilor alcoolice la 
volan, în funcţie de concentraţia de alcool, fapta se poate încadra astfel: 
Contravenţie: când aparatul alcooltest afişează o valoare sub 0,40 mg alcool pur în aerul expirat. Se sancţionează 
cu amendă şi suspendarea dreptului de a conduce pentru 90 de zile. 
Infracţiune: când aparatul alcooltest afişează o valoare de 0,40 mg alcool pur în aerul expirat sau mai mare. În 
acest caz este obligatorie recoltarea mostrelor biologice în vederea stabilirii alcoolemiei, iar conducătorul auto 
este condus la o unitate sanitară şi i se întocmeşte dosar de cercetare penală. Fapta se pedepseşte cu închisoarea 
de la 1 la 5 ani sau cu amendă. Mai mult, dacă şoferul va fi condamnat pentru comiterea acestei infracţiuni, 
permisul de conducere se anulează. 
De asemenea, refuzul de vă supune recoltării probelor biologice sau testării aerului este sancţionat cu închisoarea 
de la 1 la 5 ani. 
(Sursa: b1.ro) 
 

 Ministrul energiei: Vreau să mă aliniez politicilor UE în totalitate, dar dați-mi voie și mie să mă aliniez în ritmul 
meu 
România se va alinia standardelor europene de mediu, dar în ritmul său. Este declaraţia noului ministru al 
energiei, făcută într-un interviu pentru Agerpres, și se referă la retehnologizarea centralelor pe cărbune. Ministrul 
se declară, de altfel, un ecologist „rațional”. 
Anton Anton a mai spus că nu va cere dorogări de la Comisia Europeană şi nu va fi în poziţia să se roage pentru 
prelungirea termenelor de aliniere la standardele europene. Şi asta, deoarece nu suntem membri „de umplutură” 
ai Uniunii Europene. 
Vă reamintim că autorităţile europene au declanşat o procedură de infringement împotriva României din cauza 
poluării aerului. 
„Vreau să mă aliniez politicilor europene în totalitate, dar daţi-mi şi mie voie să mă aliniez în ritmul meu. Nu 
puteţi să-mi spuneţi mie: frate, de mâine implementezi ceva ce noi credem că se poate. Sigur că da, 
implementez, dacă voi îmi daţi toţi banii, calup, eu implementez mâine. (...) Eu nu cer derogări. Eu nu mă duc la 
Comisia Europeană să cer derogări. Eu mă duc şi spun: ăsta e planul meu şi asta pot eu să fac, asta nu înseamnă 
derogare, asta înseamnă că mă duc cu nişte studii, documentat şi spun asta pot să fac. Pe mine mă deranjează că 
toată lumea are senzaţia că mergem la Comisia Europeană şi ne rugăm de ei. Nu, nu! Suntem membri în Uniunea 
Europeană cu aceleaşi drepturi pe care le are toată lumea şi membri raţionali şi, cum să vă spun, responsabili. 
Nu suntem aşa, acolo, de formă şi de umplutură”, a declarat ministrul în interviul pentru Agerpres. 
Întrebat care sunt cele mai mari probleme din sectorul energetic la ora actuală, ministrul a răspuns: „Mie-mi plac 
întrebările astea cu cele mai mari probleme... Nu ne dă nimeni cu nimic în cap în sectorul energetic. Problemele 
pe care le avem în sectorul energetic sunt nişte probleme de eficientizare a întregului sistem. Deci eu astăzi am 
un sistem energetic frumos, o ţară bogată, pe care Dumnezeu a binecuvântat-o. Uitaţi-vă şi pe chestia asta cu 
mixul energetic (ministrul are calculatorul deschis pe site-ul Transelectrica, la starea sistemului energetic în timp 
real - n.r.), am hidro, am cărbune, am hidrocarburi, am gaze, am biomasă, vânt, bate vântul de ne-ndoaie acum, 
producem foarte mult din vânt”. 
„Anul acesta cred că cele două combinate mari, Oltenia şi Hunedoara, se stabilizează cumva, adică nu încep să 
aibă probleme decât dacă începem să ne băgăm în seamă”, a mai spus ministrul. Întrebat la ce se referă, Anton 
Anton a spus: „Nu cred că trebuie să facem aşa... ştire din faptul că nu avem vagoane ca să transportăm 
cărbunele. Asta este o chestie de afacere, de business...” 
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Ministrul pledează pentru exploatarea în continuare a cărbunelui. „Nu pot să vin, chiar dacă e la modă, să vorbim 
despre carbon, decarbonizare, nu ştiu cum se cheamă, gazeificare, carbonicarbogazeificarea apelor minerale, 
nu ştiu, nu contează termenul, dar important este să înţelegem că în această strategie cărbunele în România nu 
poate fi eliminat”, spune Anton Anton. 
Ministrul promite că nu va închide nicio termocentrală şi nicio mină, deși se declară ecologist, dar, precizează el, 
„se bate raţional” pentru mediu. „Aşa cum v-am spus, la strategia naţională va trebui să începem cu o viziune, iar 
în cadrul acestei viziuni eu am două lucruri la care ţin. Unu: că România este un stat binecuvântat şi avem de toate 
şi vrem să folosim în mod raţional tot ce avem şi să facem o politică de exploatare durabilă a resurselor pe care le 
avem, asta este a doua idee. Pentru că am spus şi o s-o mai spun de nu ştiu câte ori, mi-a plăcut să citesc istorie: 
România a ţinut un război cu petrolul şi nu mai are. S-a terminat războiul şi nimeni nu vine să-i spună României: 
draga mea, săraca de tine, noi am făcut războiul pe petrolul tău, hai să-ţi dăm nişte compensaţii. Nu, 
dimpotrivă”, a declara ministrul. 
În privința reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă, ministrul a dat asigurări că „astăzi suntem în discuţii foarte 
avansate cu nişte investitori. Discuţiile astea continuă. Alaltăieri au fost pe-aci. M-am întâlnit... i-am văzut în 
lift.Deci discuţiile astea sunt nişte discuţii continue, la care ministerul şi-a manifestat disponibilitatea şi discuţiile 
cu investitorii nu sunt nişte chestii simple şi nu sunt nişte chestii la care hai, gata, ne-am aşezat, am semnat şi la 
revedere, nu e aşa. Acolo sunt nişte chestiuni complicate”, a spus ministrul energiei. Întrebat cât ar costa acest 
proiect, ministrul a mărturisit că nu știe. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Apărării Naţionale participă la Conferinţa de securitate de la Munchen 
Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, va participa, vineri şi sâmbătă, la Conferinţa de securitate de la 
Munchen, eveniment în cadrul căruia sunt lansate în dezbatere şi analiză linii directoare ale agendei de securitate 
actuale. 
 
"Discuţiile din cadrul conferinţei se vor axa pe necesitatea existenţei unei abordări cuprinzătoare în perspectiva 
gestionării riscurilor şi ameninţărilor la adresa securităţii globale, inclusiv prin consolidarea rolului organizaţiilor 
internaţionale în gestionarea riscurilor şi ameninţărilor la adresa securităţii", se arată într-un comunicat de presă 
al MApN transmis AGERPRES. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Victor Negrescu: 'România trebuie să-și folosească toate resursele pentru a gestiona procesul de negociere 
privind Brexit' 
Ministerul Afacerilor Externe, prin intermediul ministrului delegat pentru Afaceri Europene, a organizat joi, 15 
februarie, dezbaterea publică intitulată „România în contextul Brexit. A doua etapă a negocierilor dintre Uniunea 
Europeană și Marea Britanie“. În intervenția pe care a susţinut-o în timpul evenimentului găzduit de Sala „Grigore 
Gafencu“ a Ministerului Afacerilor Externe, ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a subliniat 
faptul că obiectivul României în negocierile cu Marea Britanie îl constituie atingerea scenariului optim din 
perspectiva Uniunii Europene, în linie cu mandatul general al echipei de negociatori conduse de Michel Barnier. 
„Pe tot parcursul negocierilor dintre Uniunea Europeană și Marea Britanie, autoritățile române au avut drept 
prioritate zero garantarea drepturilor românilor care trăiesc, lucrează și studiază în Regatul Unit. La finalul primei 
etape a negocierilor, obiectivul a fost atins, rezultatul confirmând faptul că cetățenii europeni, inclusiv cei români, 
vor beneficia în continuare de drepturile câștigate sau în curs de dobândire. România trebuie să își folosească în 
continuare toate resursele pentru a gestiona procesul de negociere privind ieșirea Marii Britanii din Uniunea 
Europeană la nivelul așteptărilor cetățenilor și în deplin acord cu obiectivele sale în context european “, a declarat 
Victor Negrescu. 
De asemenea, ministrul delegat a reiterat că, pe tot parcursul procesului de ieșire a Marii Britanii din Uniunea 
Europeană, statul român va fi pregătit să informeze, să îndrume și să sprijine atât cetățenii, cât și companiile în 
raport cu autoritățile britanice și cu noile condiții generate de Brexit. 
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„Campania de consultare publică continuă și în cea de-a doua etapă a negocierilor dintre Marea Britanie și 
Uniunea Europeană, iar contribuțiile și punctele de vedere ale cetățenilor sunt importante în vederea 
fundamentării mandatului României. Mă bucur să văd că în ultimele luni partenerii noștri de dialog au înțeles și 
susținut relevanța acestor dezbateri și mai ales că ideile lor sunt integrate în acțiunea ministerului pe care 
vremelnic îl coordonez“, a declarat ministrul delegat. 
Elemente suplimentare 
În iunie 2016, un referendum popular organizat în Marea Britanie a decis retragerea acestei țări din Uniunea 
Europeană. În urma acestui rezultat, Guvernul britanic a declanșat, la 29 martie 2017, procedurile de retragere 
din Uniunea Europeană, conform Articolului 50 din Tratatul privind Uniunea Europeană. Negocierile pentru 
stabilirea termenilor de retragere a Marii Britanii pot dura maximum doi ani, urmând ca pe perioada deținerii de 
către România a Președinției Consiliului Uniunii Europene Marea Britanie să piardă, cel mai probabil, statutul de 
membru al blocului comunitar. 
Ministerul Afacerilor Externe, prin structura coordonată de ministrul delegat pentru Afaceri Europene, a creat la 
22 martie 2017 un mecanism interministerial pentru pregătirea mandatelor României și urmărirea negocierilor 
pentru ieșirea Marii Britanii din Uniunea Europeană. Acesta include reuniuni la nivel de grupuri de lucru sectoriale 
(ori de câte ori este nevoie, în funcție de ritmul negocierilor); la nivel de coordonare între Ministerul Afacerilor 
Externe și Ministerul Finanțelor Publice (lunare) și reuniuni la nivel înalt (trimestriale). Consiliul Interministerial 
pentru Brexit, organism guvernamental care adoptă liniile politice pentru definirea pozițiilor României în 
negocierile dintre UE 27 și Marea Britanie, este condus de Prim-ministrul României și coordonat de ministrul 
delegat pentru Afaceri Europene. 
Comunitatea românească din Regatul Unit al Marii Britanii şi Irlandei de Nord a crescut constant după aderarea 
României la Uniunea Europeană, tendință menținută și în prezent. Conform datelor de la Oficiul Național de 
Statistică, precum și de la alte instituții relevante, 328.000 de români locuiesc în Marea Britanie. Din perspectivă 
socio-demografică, comunitatea românească este răspândită pe întreg teritoriul Regatului Unit, cu concentrări 
mai mari în regiunea Londrei și în zonele urbane Birmingham, Manchester și Liverpool, Edinburgh, Glasgow, Leeds 
și Belfast. 
Comunitatea românească este în general bine integrată în societatea britanică, cu calificări profesionale înalte, 
ocupând locuri de muncă în sectoare deficitare ale pieței muncii (medici, asistenți medicali, asistenți sociali), dar și 
în domenii care nu prezintă interes pentru forța de muncă locală, totuși necesare economiei și societății britanice 
(agricultură, construcții, îngrijirea persoanelor în vârstă). Conform estimărilor unei organizații profesionale, în 
Marea Britanie lucrează peste 2.000 medici români, cărora li se adaugă numeroși specialiști în domeniul financiar-
bancar, artiști, arhitecți, profesori, specialiști în IT și cercetători. În învățământul universitar britanic studiază în 
prezent aproximativ 10.000 de tineri români, la nivelul studiilor de licență, master și doctorat. Totodată, există o 
comunitate extrem de dinamică la nivelul corpului profesoral și de cercetare la nivel academic. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Comisia Europeană: România şi-a manifestat interesul de a se conecta la Coridorul Sudic de Gaze 
România şi-a manifestat interesul de a se conecta la aşa-numitul Coridor Sudic de Gaze (SGC), din Rusia spre 
Europa, a anunţat joi Maros Sefcovic, vicepreşedintele Comisiei Europene şi comisar european pentru Uniunea 
Energiei, relatează site-ul agenţiei de ştiri Trend. 
Sefcovic a făcut aceste declaraţii ca urmare a unei reuniuni ministeriale la Baku a Consiliului Consultativ al 
Coridorului Sudic de Gaze. România a fost reprezentată de către Iulian-Robert Tudorache, secretar de stat în 
cadrul Ministerului Energiei. 
"2018 va fi o perioadă specială pentru implementarea proiectului Coridorului Sudic de Gaze. Gazele din 
Azerbaidjan vor ajunge în Europa în 2020. Este un proiect strategic care va consolida securitatea energetică a 
Europei şi, prin urmare, UE susţine proiectul încă de la început", a spus vicepreşedintele Comisiei Europene. 
Maros Sefcovic a mai precizat că, de la începutul implementării strategiei energetice, Uniunea Europeană a 
discutat cu ţările din Europa de Sud-Est pentru conectarea acestora la Coridorul Sudic de Gaze. 
"Exprimarea interesului din partea unor ţări precum Bulgaria şi România are o importanţă deosebită. Europa va fi 
mai puternică decât oricând datorită implementării acestui proiect", a mai declarat înaltul oficial european. 
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Coridorul Sudic de Gaze, de peste 3.500 kilometri, va permite transportul a peste zece miliarde de metri cubi de 
gaze naturale pe an de la zăcământul azer Shah Deniz II din Marea Caspică până în Italia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderii UE au convenit că apărarea comună este "misiunea exclusivă" a NATO 
Organizaţia Tratatului Nord-Atlantic şi Uniunea Europeană au convenit că apărarea comună este "misiunea 
exclusivă" a NATO, a anunţat joi secretarul american al Apărării, James Mattis, relatează site-ul televiziunii France 
24. 
"Este o înţelegere clară pentru includerea în documentele UE a faptului că apărarea comună este o misiune 
exclusivă a NATO. Avem suficientă rigoare în discuţiile politice pentru a menţine efortul UE, de exemplu în privinţa 
mobilităţii militare", a spus Mattis, în cadrul unei conferinţe la Bruxelles. 
Miercuri, miniştrii Apărării din statele membre ale NATO s-au întâlnit la Bruxelles cu Federica Mogherini, Înaltul 
Reprezentant al Uniunii Europene pentru Afaceri Externe şi Politică de Securitate, pentru a discuta despre planul 
Blocului comunitar de a dezvolta noi echipamente militare şi de a îmbunătăţi cooperarea. 
Secretarul american al Apărării a mai precizat că discuţiile au fost "foarte sincere", adăugând că Uniunea 
Europeană "poate îmbunătăţi capacităţile comune de apărare în cadrul NATO". 
În luna decembrie 2017, liderii ţărilor Uniunii Europene, cu excepţia Danemarcei, Maltei şi Marii Britanii, au 
aprobat planul de Cooperare Structurată Permanentă (PESCO), un proiect prin care sunt intensificate activităţile 
de cooperare militară. 
PESCO are obiectivul integrării comandamentelor, entităţilor din industria militară şi structurilor operaţionale a 25 
de state membre ale Uniunii Europene. Liderii europeni au subliniat că rolul acestui proiect este acela de a 
completa şi nu de a concura cu NATO. 
Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a vorbit despre un echilibru în eforturile privind garantarea 
securităţii în Europa. 
"Desfăşurate în mod corect, aceste eforturi pot contribui la o repartizare echitabilă a sarcinilor între Europa şi 
America de Nord. Este absolut lipsită de sens ideea că NATO şi UE vor începe să concureze", a spus Stoltenberg. 
(Sursa: Mediafax) 
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